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Tisztelt Képviselő-testület! 
 
 
A Szociális, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság megtárgyalta az állatok védelméről és 
kíméletéről szóló 1998. évi XXVIII. törvény, és az ahhoz kapcsolódó kormányrendeletet, 
amely megszigorítja az ebtartás szabályait. 

2013. január elsejétől minden négy hónaposnál idősebb kutyát kötelező transzponderrel - azaz 
mikrochippel - megjelölni, és a már megjelölt, de még a nem regisztrált kutyákat december 
31-ig regisztráltatni kell az állami adatbázisban. 

A nyilvántartó rendszer kezelése a fenti törvény szerint a Nemzeti Élelmiszerlánc-biztonsági 
Hivatal Élelmiszerlánc-biztonsági és Állategészségügyi Igazgatóságának felügyelete alá 
került. 

Az egyedi azonosítóval még nem rendelkező állatok gazdáinak január elsejéig kell 
elvégeztetniük az állatorvosi beavatkozást. Ennek során egy rizsszem méretű elektronikus 
szerkezetet ültetnek a kutya nyakába. Az oltáshoz hasonló, pár perces művelet lehetővé teszi a 
kutyák azonosítását. Ez megkönnyíti a kutyák nyilvántartását, könnyebb lehet az elveszett, 
ellopott állatok nyomára bukkanni, és ezzel csökkenhet a kóbor kutyák száma, valamint 
könnyebb lesz a kutyák számának meghatározása is az országban. 
 
Az állatok védelméről és kíméletéről szóló törvény kimondja, hogy a chip beültetéséért 
legfeljebb 3500 forintot lehet kérni az állat gazdájától. Ez az összeg magában foglalja a chip 
és a beültetés díját, valamint a regisztrációt az országos adatbázisba. A rendelet betartását a 
jegyző és az állategészségügyi hatóság ellenőrzi, elmulasztása büntetéssel járhat. 
 
Dr. Kecskés Lajos körzeti állatorvos a 2012. december 6-án tartott Szociális-, Családvédelmi 
és Egészségügyi Bizottság ülésén az alábbiakban tájékoztatta a bizottságot az ebek chippel 
történő megjelölésének Hajdúhadházon történő alakulásáról.  
 
A 2011. évi eb összeírás adata szerint Hajdúhadházon 2700 ebet írtak össze, mely a 
valóságban ennél sokkal több lehet. Óvatos becslés szerint legalább 3000-3200 eb van a 
településen. 
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Az összeírt ebek közül 1680 kapta meg a veszettség elleni védőoltást helyben, és kb. 50-60 
ebet oltattak be máshol. A védőoltás elmulasztása szabálysértési eljárást eredményezhet az eb 
tartójával szemben, ami a gyakorlatban a hatóságoknak csupán szélmalomharcot jelent, hiszen 
az eljárás alatt többnyire az eb beazonosíthatatlan. Az ebek chippel történő ellátása azt a célt 
is szolgálná, hogy a védőoltások nyomon követhetőek legyenek.  
A beoltott ebek közül ez idáig csupán 290 lett ellátva mikrochippel annak ellenére, hogy két 
alkalommal jelent meg a helyi lapban, továbbá 1000 db tájékoztató célzatú szórólapot küldtek 
ki a kötelező chipezésről. 
Véleménye szerint várható, hogy gazdáik a megjelölés elmulasztása miatti büntetéstől tartva a 
védőoltás beadatását is elmulasztják, és inkább szabadon engedik kutyáikat. Ennek 
eredményeként a kóborló ebek száma megnövekszik a településen. 
 
Fentiekkel kapcsolatban a Szociális-, Családvédelmi és Egészségügyi Bizottság az alábbi 
határozati javaslatot terjeszti a képviselő-testület elé. 
 
 
Határozati javaslat: 
 
…………/2012. (……..) HÖ. sz. határozat 
 
 
Hajdúhadház Városi Önkormányzat Képviselő-testülete megtárgyalta az Állatok védelméről 
és kíméletéről szóló törvényből adódó önkormányzati feladatokat, és miután várható hogy a 
kóborló ebek száma a településen megnő, a Képviselő-testület a jövőben fokozott figyelmet 
fordít a kóborló ebek kiirtására. 
Amennyiben pályázati lehetőség kínálkozik, a településen állatmenhelyet, vagy gyepmesteri 
telepet létesít. 
A főállatorvos bevonásával előzetesen felméri, hogy milyen költségvonzata lenne egy 
külterületi ingatlanon történő gyepmesteri telep létrehozásának. 
 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Csáfordi Dénes polgármester 
 
 
Hajdúhadház, 2012. december 06. 
 
 
  

          Antal Ferenc s.k. 
           SZCSE. Bizottság elnöke 
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